

目 次

· 热点透视 ·

- [3] 非洲国家豁免立场的转向及中国因应 韩秀丽 张启扉
- [22] 大国竞争背景下中美在中东的叙事博弈论析 陈飞羽

· 经济社会治理 ·

- [44] 叙利亚战时经济的特点、运行机理及发展趋势 李海鹏
- [66] 气候变化对非洲粮食安全的多维冲击及其治理 朴英姬

· “全球南方”发展合作 ·

- [88] 全球能源治理的南北分歧和结构失衡
——基于非洲案例的研究 张 锐
- [110] 新质生产力视角下中非商业航天合作的机遇与前景 简陆洲

· 学术史 ·

- [132] 重塑自我:非洲人类学“本土化”发展之路
——基于埃塞俄比亚人类学发展经验的讨论 施 琳
- [151] 英文摘要

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences

Add: No. 1, National Stadium N. Rd, Beijing 100101, China

E-mail: waaa@cass.org.cn

Website: xyfz.ajcass.com

CONTENTS

In Focus

- [3] The Shift in Stances of African States on Foreign State Immunity and Chinese Responses *Han Xiuli & Zhang Qifei*
- [22] Analysis of the Narrative Game between China and the United States in the Middle East under the Background of Great Power Competition *Chen Feiyu*

Economic and Social Governance

- [44] Syria's War Economy: Characteristics, Operating Mechanism and Future Prospects *Li Haipeng*
- [66] Multidimensional Impacts of Climate Change on Food Security in Africa and Its Governance *Piao Yingji*

Development Cooperation in the Global South

- [88] North – South Divide and Imbalance Dilemma in Global Energy Governance: Africa – based Research *Zhang Rui*
- [110] Opportunities and Prospects of China – Africa Commercial Space Cooperation from the Perspective of New Quality Productive Forces *Lin Luzhou*

Academic History

- [132] Reshaping Oneself: The Localization Path of African Anthropology
——Analysis of the Development of Anthropology in Ethiopia *Shi Lin*
- [151] Abstracts